
Szávay Istvá n
országgyű lési képviselő

Hivatalt

Irománm: ILI 50

Étkezett 2015 JÚN 04,

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kíváno k

intézni a nemzeti fejlesztési miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium

irányítójához

„Mikor létesül végre Lenti (Rédics) és Lendva között tömegközlekedésre és/vag y

áruszállításra alkalmas vasúti kapcsolat? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt években több alkalommal is felhívtam, már a figyelmet Muravidék és

Magyarország vasúti összeköttetésének hiányosságára, az Országgyűlésben két alkalommal i s

volt erről az előző ciklusban szó. A Magyar Ifjúsági Konferencia 2015 . március 28-i ,

kolozsvári ülésén a muravidéki magyar fiatalalok képviselője jelezte, hogy továbbra is nag y

szükség lenne Lenti (Rédics) és Lendva között tömegközlekedési kapcsolat létrehozására.

Az ügyet ismét körbejárva három dolog t űnik biztosnak. Egyrészt a határ két oldalán

élőknek, így a muravidéki és őrségi magyarság számára gazdasági-turisztikai, kulturális ,

oktatási és kapcsolattartási okok miatt is fontos lenne valamilyen tömegközlekedést és adot t

esetben áruforgalmat is lehetővé tevő összeköttetés a két régióközpont, Lenti és Lendv a

között . Nem véletlenül karolta fel ezt az ügyet korábban a szlovéniai magyar közösség

parlamenti képviselője, Dr . Göncz László is .



Másrészt e kapcsolatot integrálni lehetne egy Horvátországot, Szlovéniát é s

Magyarországot Zágrábon, Varasdon, Csáktornyán, Lendván és Zalaegerszegen keresztül

összekötő közlekedési és áruszállítási útvonalba, amely maga után vonhatná az érintett ,

gazdasági szempontból jelenleg sajnos periferikus két régió fejl ődését is .

Végül információim szerint 2007-ben már készült egy Rédics és Lendva között i

vasúti összeköttetés helyreállítására vonatkozó tanulmány, illetve nemrég Zalaegerszegen ez

ügyben további egyeztetések történtek, a projekt finanszírozásához illeszthet ő európai alapok

után kutatva .

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Tervezi-e a Kormány Lenti (Rédics) és Lendva között tömegközlekedésre és/vagy

áruszállításra alkalmas vasúti kapcsolat létrehozását ?

Születtek-e már háttér- vagy hatástanulmányok a helyi igényekkel, eze n

összeköttetés esetleges kihasználtságával, megtérülésével, vagy az érintett területek

fejlődéséhez való hozzájárulásának mértékével kapcsolatban ?

Történtek-e ez ügyben már egyeztetések a szlovén vagy a horvát fél bevonásával,

illetve az érdekelt gazdasági érdekcsoportokkal ?

Tervezi-e a Kormány a Zalaegerszeg Rédics buszjárat Lendváig történ ő esetleges

meghosszabbítását?

Budapest, 2015 . június 04 .
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